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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                            Dijous, 27 d’octubre de 2011 
Acta núm. 11                                                                                                       1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL 
DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO 
SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I 
AMAT, Sr. GABRIEL MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. 
FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI 
CALATAYUD I SANCHÍS, i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-set d’octubre de dos mil onze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, 
Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores i cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 10 de data 29 de setembre de 2011.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 

 
2-  MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL D EL PATRONAT 

MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS CORRESPONENT A L’A NY 2011. 
 

Primer .- Determinar la modificació de la denominació i característiques dels llocs de 
treball que a continuació es detallen: 
 

• Un lloc de treball de Treballador/a social dels vuit actualment dotats (codi de fitxa 
BSP/PMSC – 19L) passa a tenir la denominació de Tècnic/a d’igualtat (codi de fitxa 
BSP/PMSC - 33). 

• Un lloc de treball de Tècnic/a d’educació dels dos actualment dotats (codi de fitxa 
BSP/PMSC – 26) passa a tenir la denominació d’Agent d’igualtat (codi de fitxa 
BSP/PMSC – 34) 

 
Segon.- Modificar la Relació de Llocs de Treball del Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris per a l’any 2011, aprovada definitivament pel ple municipal el passat 16 de 
desembre de 2010, d’acord amb el que s’indica als annexos d’aquest document. 
 
Tercer.- Aprovar el text refós de la Relació de Llocs de Treball del Patronat Municipal de 
Serveis Comunitaris per a l’any 2011 que serà vigent, si s’escau, amb efectes 1 de 
novembre de 2011, un cop incorporades les modificacions anteriors. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 
ICV-EUiA), un (1) en contra (C’s) i nou (9) abstencions (PP, CiU i ERC-EV-IxG), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter 
general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica que es tracta d’una modificació de la RLT del 
Patronat Municipal de Serveis Comunitaris, que ja ha estat aprovada per la Junta de 
Govern del Patronat, en concret la modificació de dos llocs de treballs sense variar 
la relació laboral ni la part econòmica, per a la seva adscripció a la Regidoria 
d’Igualtat i Ciutadania 
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de C’s, que va 
dir el seu grup municipal considera que no és el millor moment per disminuir en un 
els treballadors socials que té l’Ajuntament, i el mateix criteri en el cas del Tècnic 
d’educació, per transformar-los en Tècnic i Agent d’igualtat, i que possiblement 
aquesta modificació correspon a l’adaptació al nou cartipàs, però no és el moment 
per disminuir un Treballador social i un Tècnic d’educació, per la qual cosa votarà 
en contra. 
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3 - MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL I  DE LA PLANTILLA 
DEL PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A  L’ANY 2011. 

 
Primer .- Determinar l’amortització de les places i llocs de treball que a continuació es 
detallen: 

 
• 1 plaça de funcionari/a d’arquitecte superior, enquadrada a l’escala d’administració 

especial, subescala tècnica, grup de titulació A –Subgrup A1- i que correspon al lloc de 
treball Cap del departament tècnic de l’espai públic. 

• 1 plaça de funcionari/a d’arquitecte superior, enquadrada a l’escala d’administració 
especial, subescala tècnica, grup de titulació A –Subgrup A1- i que correspon al lloc de 
treball Cap  de la unitat de planificació territorial. 

• 1 plaça de funcionari/a d’arquitecte superior, enquadrada a l’escala d’administració 
especial, subescala tècnica, grup de titulació A –Subgrup A1- i que correspon al lloc de 
treball d’Arquitecte de l’espai públic. 

• 2 places de funcionari/a d’arquitecte tècnic, enquadrades a l’escala d’administració 
especial, subescala tècnica, grup de titulació A –Subgrup A2- i que corresponen als 
llocs de treball d’Arquitecte tècnic d’edificació i d’arquitecte tècnic d’urbanització, 
respectivament. 

 
Segon.- Determinar la creació i/o modificació de les places i llocs de treball que a 
continuació es detallen,  amb l’objecte de reincorporar, en els termes establerts a la normativa 
vigent, determinats empleats públics de l’Ajuntament de Gavà a la seva plaça de la qual gaudien 
una reserva, un cop amortitzada la que ocupaven fins ara com a funcionaris interins. 
 

• 1 plaça de personal laboral d’arquitecte superior, grup A –Subgrup A1- i que 
correspon al lloc de treball de Cap de la  unitat d’actuació urbanística. 

• 1 plaça de personal laboral de tècnic/a auxiliar projectista, grup C –Subgrup C1- i 
que correspon al lloc de treball de Tècnic/a projectista. 

 
Tercer.- Aprovar el text refós de la Relació de Llocs de Treball i de la plantilla del 
personal de l’Ajuntament de Gavà per a l’any 2011 que serà vigent amb efectes 1 de 
novembre de 2011, un cop incorporades les modificacions anteriors. 

 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (9 PSC, 2 
ICV-EUiA i 1 C’s), cap en contra i nou (8) abstencions (PP, CiU i ERC-EV-IxG), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, i en 
concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica que es tracta de l’amortització de cinc llocs de treball, 
tres per finalització de l’activitat que realitzaven com a conseqüència de la 
finalització de les obres que tenien adjudicades, i les altres dos tornarien a la  
places que tenen com a laborals, i d’adaptar aquestes dues places laborals a les 
seves noves tasques, una com Cap de  la unitat d’actuació urbanística i l’altre com 
tècnic auxiliar projectista. 
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Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de C’s, que 
entén que esta reducció de personal és una adaptació a les necessitats dels serveis, 
amb respecte als drets dels funcionaris, per la qual cosa votarà a favor. 

 
 

4 - MODIFICACIÓ DEL NOMBRE DE LLOCS DE TREBALL  
DE PERSONAL EVENTUAL DE L’AJUNTAMENT  

    
PRIMER .- Modificar puntualment el   nombre de llocs de treball de personal eventual a 
l’Ajuntament per al mandat municipal 2011-2015, en el sentit de crear el lloc treball de 
personal eventual de confiança o d’assessorament especial, de nomenament per l’alcaldia 
“Coordinador de Sostenibilitat i Patrimoni Natural”. 
 
Les seves funcions, dedicació, retribució i resta de característiques són les que consten a 
l’Annex  del present acord, que  forma part integrant del mateix. 
 
Aquesta modificació comporta automàticament la modificació de la plantilla i de la relació 
de llocs de treball de l’entitat en els mateixos termes. 
 
Atès que existeix consignació pressupostària suficient per a la realització d’aquesta modificació 
puntual dels llocs de treball de personal eventual, l’adopció d’aquest acord no necessita cap 
modificació pressupostària. 
 
SEGON.- El nomenament del personal eventual, el règim de llurs retribucions i dedicació es 
publicarà – una vegada es produeixi-  en el BOP, en el DOG i en el tauler d'anuncis de la 
pròpia Corporació. 
  
TERCER .- Aprovar el text refós de la Plantilla del personal de la Corporació i el de la  
Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament de Gavà per a l’any 2011, als que han estat ja 
incorporades les modificacions derivades del que es disposa en el punt primer del present acord, 
que seran vigents a partir de l’1 de novembre de 2011. 

 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 
ICV-EUiA), un (1) en contra (C’s) i nou (8) abstencions (PP, CiU i ERC-EV-IxG), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter 
general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica que la proposta és la creació d’un lloc de treball de 
personal eventual, com “Coordinador de Sostenibilitat i Patrimoni Natural”, amb 
les funcions de coordinar l’equip tècnic i administratiu, assessorar a la Regidoria, 
fer el seguiment pressupostari i realitzar el informes i justificacions necessaris per a 
la subvencions.  
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Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Àngel Ibáñez, en nom de C’s, que va 
dir que, també en aquest cas, considera que no és el moment de crear aquesta plaça 
de coordinador, donada la situació actual i les característiques de la plaça, per la 
qual cosa votaran en contra. 

 
 
 
5 - NOMENAMENT DEL SR. EDUARD GIL CARBÓ COM A GEREN T MUNICIPAL  

(Personal eventual de caràcter directiu) 
 
PRIMER .- Nomenar el Sr. Eduard Gil Carbó, com a Gerent municipal, amb el caràcter, les 
funcions i retribucions establertes a la Relació de Llocs de Treball per a l’any 2011. 
 
SEGON.- El nomenat tindrà la consideració de personal eventual de caràcter directiu, en 
aplicació i acompliment del que disposen els articles 304, 305.1 i 306 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, de les 
disposicions del Decret 2/2005, d’11 de gener, sobre el règim jurídic del personal eventual que 
li resulti expressament aplicables i dels articles 9 i concordants del Decret 214/1990, de 30 de 
juliol, del Reglament del personal al servei de les entitats locals. 
 
Amb caràcter supletori en defecte de previsió normativa específica, li serà d’aplicació, per 
analogia, el règim estatutari del personal funcionari en tot allò que s’adeqüi a la naturalesa de la 
seva condició i amb exclusió de les previsions vinculades a la permanència en la funció pública. 
No obstant, la separació –així com el nomenament- és lliure i correspon al Ple, cessant 
automàticament quan es produeixi el cessament o l’expiració del mandat de l’Alcalde. 
 
TERCER.-  Els efectes d’aquest acord són a partir del dia de la presa de possessió, que tindrà 
lloc a partir de l’1 de novembre de 2011 i en el termini reglamentari. 
 
QUART.- Publicar el nomenament, el règim de llurs retribucions i llur dedicació al Butlletí 
Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 
ICV-EUiA), dos (2) en contra (ERC-EV-IxG) i vuit (7) abstencions (PP, CiU i C’s), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter 
general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Sr. Víctor Carnero explica, textualment, que ““La proposta contempla el 
nomenament de la figura del Gerent Municipal, prevista en la Relació de Llocs de 
Treball de l’Ajuntament de Gavà. D’acord amb el manual de funcions el Gerent 
Municipal coordinarà el conjunt de l’equip directiu de l’Ajuntament i dirigirà 
l’organització tècnico-administrativa municipal. Entre les seves atribucions, 
coordinarà i supervisarà el funcionament dels serveis municipals, estudiarà la 
millora dels circuits administratius sota criteris de racionalització, i avaluarà i farà 
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el seguiment de l’execució dels plans municipals, dels recursos destinats i del grau 
d’acompliment d’objectius. Eduard Gil i Carbó és Màster en Hisenda Autonòmica i 
Local per la Universitat de Barcelona, i en Direcció i Administració d’Empreses 
(MBA Full Time) per ESADE. La seva formació inclou també el Programa 
“Direcció de Recursos Humans, Instruments de Planificació i Gestió” de la 
Universitat Oberta de Catalunya, el Programa “Finances per a Directius” 
d’ESADE i lL’”Information Technology Programa de la Hèlsinki School of 
Econòmics and Business Adminiatration”.Eduard Gil té una llarga i acreditada 
experiència professional. En la seva etapa més recent va assumir la direcció dels 
Serveis Centrals de l’Ajuntament de Rubí, concretament en el període setembre 
2008-setembre 2011. En aquest càrrec ja va tenir responsabilitat directa sobre els 
àmbits gerencials d’Hisenda, Organització, Recursos Humans, Sistemes 
d’Informació i Atenció al Ciutadà.  De gener 2002 a setembre 2008 va ser director 
adjunt de l’Institut de Direcció i Gestió Pública d’ESADE, des d’on va treballar en 
l’assessorament i implementació de nombrosos projectes de diferents institucions 
públiques. Al llarg del 2001 va ser responsable de Projectes al Dipoli Institut de la 
Universitat Tecnològica de Hèlsinki. I entre 1998 i 1999, responsable de Projectes a 
la Universitat Pompeu Fabra de Barcelona.En el moment actual és el director gerent 
de l’Àrea de Negoci d’Efial Consulting. Des de l’equip de govern considerem que es 
tracta d’un professional que reuneix les condicions de formació i experiència 
professional necessàries per tal de garantir el desenvolupament de les funcions del 
lloc de treball.” 
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de C’s, que va dir 
textualment, en castellà, que: “Lo que podríamos calificar de holding del 
ayuntamiento de Gavà tiene en la actualidad 8 gerentes, 2 directores de servicios, 
más el coordinador de la oficina de alcaldía. Desde C's entendemos que estas 
personas fueron escogidas, entre otras cosas, por su capacidad de análisis de las 
necesidades, de requerimientos y de realización de propuestas de adecuación del 
servicio, así como para la aplicación, seguimiento y coordinación dentro de sus 
ámbitos de actuación, siempre bajo las directrices políticas del equipo de gobierno 
coordinado y dirigido por el Ilustrísimo Sr .alcalde. Creemos que el Sr. Alcalde está 
en la mejor posición para conocer bien la situación y las necesidades de nuestra 
ciudad y que también está en la mejor posición para conocer la situación del 
ayuntamiento y las actuaciones que deben llevarse a cabo. Creemos en definitiva que 
con las directrices políticas adecuadas, la estructura actual debe ser capaz de 
realizar los profundos cambios que se necesitan, y que el equipo de gobierno debe 
ser capaz de hacerlo con realismo y valentía, sin necesidad de interponer pantallas 
entre uds. y el ciudadano. La situación actual es en gran medida fruto de decisiones 
políticas tomadas por Uds. y son decisiones políticas las que pueden hacer frente a 
esta situación, y éstas les corresponden a uds. como equipo de gobierno con el Sr. 
Alcalde al frente, no a un gestor externo, por muy cómodo que esto pueda serles a 
nivel de justificación de decisiones impopulares frente a sus propios electores y a la 
ciudadanía en general. Por todo ello, la posición de nuestro Grupo Municipal será 
abstenernos, pues sin cuestionar ni la capacidad ni la experiencia profesional de la 
persona propuesta, no vemos clara la voluntad política del equipo de gobierno para 
tomar las decisiones necesarias que pueda recomendar la persona que ocupe esta 
Gerencia Municipal. 
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A continuació intervé el Sr. Andreu Pérez, en nom d’ERC-EV-IxG, el qual considera 
que el nou gerent serà bàsicament un tallafoc per a l’Alcaldia que quedarà, a 
l’escalafó jeràrquic de l’Ajuntament, més blindada, més desconnectada de la resta de 
càrrecs, en definitiva no tindrà informació directa de les coses que passen al seu 
entorn. Per altre banda considera el Sr. Andreu Pérez que, vist el currículum, la 
persona escollida no és la més adient, i per últim que es tracta d’un cost molt elevat, 
malgrat la reduccions d’altres càrrecs que s’han fet, per la qual cosa la posició  del 
seu grup polític serà negativa. 

 
---------- 

El Sr. Castellano s’incorpora a la sessió. 
---------- 

 
 

6 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES ORDE NANCES  
 FISCALS  DE LA CORPORACIÓ PER A L’EXERCICI 2012  

 
PRIMER.- D’acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
s’aproven els expedients de modificació de les ordenances següents: 
 
Núm. 1 Impost sobre Bens Immobles 
 
Núm. 2 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
 
Núm. 3  Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
 
Núm. 5  Impost d’ activitats econòmiques 
 
Núm. 7    Taxa per l’expedició de documents administratius. Documents que expedeixen i en 

els quals són competents l’Administració o les autoritats municipals, a instància de 
part. 

 
Núm. 8   Taxa per la concessió de plaques, patents i altres distintius anàlegs 
 
Núm. 9  Taxa per la prestació dels serveis de intervenció administrativa en l’ activitat dels 

ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia llicència, comunicació 
prèvia o declaració responsable i pels controls previs o posteriors a l’inici de les 
activitats. 

 
Núm.10  Taxa per la custòdia i la retirada o immobilització de vehicles. 
 
Núm.11  Taxa del cementiri municipal 
 
Núm.12  Taxa per recollida, transport i gestió d’ escombraries i altres residus municipals 
 
Núm.13  Taxa pel sanejament 
 
Núm.14  Taxa per la utilització privativa o l’ aprofitament especial de la via pública 
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Núm.15  Taxa per obertura de sondatges o rases en els terrenys d’ ús públic per qualsevol 
remoció del paviment o de les voreres a la via pública 

 
Núm.16  Taxa per l’ocupació de terrenys d’ ús públic amb mercaderies, materials de 

construcció, runa, tanques, puntals, cavallets i altres instal·lacions anàlogues 
 
Núm. 18  Taxa per les entrades de vehicles a través de les voreres i les reserves de via 

pública per a l’aparcament, parada de vehicles i càrrega i descàrrega de 
mercaderies de qualsevol mena. 

 
Núm. 19  Taxa per l’ ocupació de parades de venda en els mercats municipals 
 
Núm. 21  Taxa per la prestació de servei de comprovació de sorolls molestos que 

procedeixen de vehicles. 
 
Núm. 22  Taxa per les prestacions de la policia municipal i circulacions especials 
 
Núm.23  Taxa per llicències o la comprovació d’ activitats comunicades en matèria 

d’urbanisme, prestació de serveis urbanístics i inspecció. 
 
Núm. 24  Taxa per la concessió de llicències, la comprovació de les activitats comunicades i 

el control de la publicitat dinàmica 
 
SEGON.   Sotmetre aquest acord provisional a informació pública i audiència als interessats, 
mitjançant la seva exposició en el tauler d’anuncis de la Casa Consistorial per un termini de 
trenta dies. L’esmentat termini començarà al dia següent al de la seva publicació en el Butlletí 
Oficial de la província i durant el mateix podran ser examinats els expedients i els interessats 
podran presentar les reclamacions que estimin oportunes. Es publicarà, igualment, en un diari 
dels de major difusió de la província. 
 
TERCER. Significar que en el cas que no es presentin reclamacions aquest acord fins llavors 
provisional, s’entendrà definitivament adoptat.  
 
Tots el expedients de Modificació de les Ordenances Fiscals per a l’exercici 2011, tret dels 
corresponents a l’Ordenança Fiscal Núm. 9 Taxa per la prestació dels serveis de intervenció 
administrativa en l’activitat dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia 
llicència, comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls previs o posteriors a 
l’inici de les activitats. que va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (9 PSC,  2 ICV-EUiA, 2 
ERC-EV-IxG i 1 C’s), set (7) en contra (4 PP i 3 CiU ) i cap abstenció, i el de l’Ordenança Fiscal 
Núm.  10 Taxa per la custòdia i la retirada o immobilització de vehicles que va ser aprovat per 
onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), vuit (8) en contra (4 PP, 3 CiU i 1 C’s) i dos (2) 
abstencions (ERC-EV-IxG), ho van ser  amb tretze (13) vots a favor (9 PSC, 2 ICV-EUiA i 2 
ERC-EV-IxG), vuit (8) en contra (PP, CiU i C’s) i cap abstenció.  
 
Per tant i en tots els expedients de modificació d’Ordenances es va acomplir el requisit 
d’obtenir --si més no-- el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (21), 
quòrum que, amb caràcter general, s’exigeix a l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica, textualment, que: “Avui es porta a discussió i 
aprovació provisional la proposta de modificació de determinades ordenances 
fiscals i taxes que hauran de regir l’any 2012, proposta que ja ha estat presentada 
a la reunió de portaveus dels grups municipals, i a la Comissió Informativa de 
Presidència, en les quals es van explicar els fonaments tècnics i econòmics de les 
modificacions proposades. S’incrementen les tarifes i quotes de les taxes amb la 
previsió d’IPC del 3,2 %, corresponent a la estimació de la mitjana anual de 
variació de l’esmentat índex per l’exercici de 2011.A les ordenances fiscals núm. 
10, 11, 12, i 24 es plantegen increments superior per tal d’anar ajustant la 
recaptació als costos dels serveis. No figuren les ordenances que no són objecte de 
cap modificació. Seguidament comentaré les modificacions més substantives: OF. 
Nº 1 IBI. Increment del 3,2 %. A l’ article 10è Bonificacions s’ introdueix el punt 
6) en el sentit que no són compatibles les bonificacions per família nombrosa i la 
corresponent a habitatges de protecció oficial, donat que les primeres abasten d’ 
un 50 a un 90 per cent i la segona suposaria un 50% sobre la quantitat que restés. 
Es mantenen les subvencions de 50 i 80 € respectivament pels majors de 65 anys i 
les famílies monoparentals. OF. Nº 2 IVTM. Congelació de tarifes .Es modifica l’ 
apartat e) de l’ article 9 Exempcions en el sentit d’ adoptar la denominació 
“discapacitat” de conformitat a la Llei 26/2011 sobre discapacitat i condicions 
legals que la determinen. OF. Nº 3 ICIO A l’article 6é. Quotes. S’estableix el tipus 
de gravàmen  sobre la base imposable al 3,5%. Es modifiquen les tarifes en el 
sentit d’ aplicar el model de la Diputació que es basa en un mòdul bàsic 
determinat pel Col·legi d’ Arquitectes. OF. Nº 5 IAE A l’article 6é. Bonificacions. 
S’afegeix un paràgraf al punt 2. Quan es tracti de subjectes passius de l’impost 
que ja estiguessin  realitzant en el municipi activitats empresarials subjectes al 
mateix, no es considerarà que s’inicia una activitat en els casos que es detallen. El 
coeficient de situació d’aplicació per categories serà: 1ª- 3,80; 2ª - 3,50; 3ª - 3;  4ª 
- 2,70. OF. Nº 7 Expedició de documents Increment de tarifes:  3,2%. S’ inclou a 
l’ apartat A) Certificacions i acreditacions, un apartat para la renovació de 
llicència (cada 5 anys) per a la tinença i/o conducció de gossos potencialment 
perillosos; una tarifa per l’ expedició de duplicats d’ aquesta llicència i una tarifa 
per l’ expedició d’ un carnet municipal d’ animals de companyia. S’ afegeix a l’ 
apartat B) Peticions i Instàncies, una tarifa per a la realització de fotocòpies de 
documentació no aportades pel públic (escriptures, expedients, etc.). Es modifica 
el redactat de l’ article 6è Beneficis fiscals en el sentit que les recollides en aquest 
article, tenen el caràcter de subvencions. Es planteja una nova subvenció del 100 
per cent sobre els drets d’examen les persones que s’ inscriguin als processos de 
selecció i acreditin trobar-se en situació legal d’atur. O.F. Nº 8 Plaques i Patents. 
Increment de tarifes del 3,2%. OF. Nº 9 Llicència d´obertura. Increment del 3,2%. 
Modificació de l’ article 1r. en el sentit que s’ afegeix la referència a la Llei 
20/2009 de 4 de desembre, de Prevenció i Control de les Activitats Ambientals 
(PACA) i la Llei 11/2009 de 6 de juliol, d’ Espectacles Públics i Activitats 
Recreatives (LEPER). Es modifica l’ article 2n en el sentit de resumir els fets 
imposables que es troben ja  definits a l’ article 5é de l’ ordenança en el que es 
determina el fet imposable i la tarifa. A la resta d’ articles, s’efectuen adaptacions 
a les noves lleis introduint els conceptes de “assabentat” i règim de 
“comunicació” que és com es defineixen aquelles activitats de caràcter innocu que 
no precisen llicència. En el punt 2. Altres conceptes de les Tarifes es modifica l’ 
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apartat c) Taxa comprovació i control sanitari d’ establiments, ja que precisen 
autorització sanitària els establiments amb activitats de tatuatge i piercing i les 
piscines. La resta (carnisseries) no més un control sanitari a l’ inici de l’ activitat. 
També es regularan les actuacions d’ inspecció i control i els duplicats d’ 
autoritzacions. A l’ art. 7è. Beneficis fiscals, es modifica el redactat “bonificació” 
pel de “subvenció” (la llei no autoritza bonificacions en les taxes) i s’ hi introdueix 
un punt 2 : una subvenció del 100 per cent a les obertures que s’ instal·lin en el 
Viver d’ Empreses del Centre de Suport a l’ Empresa.  O.F. Nº 10 Custòdia  i 
retirada vehicles. A l’article 5è la tarifa corresponent a cada acte d’immobilització 
d’un vehicle es fixa en 60 €. També es proposa  adaptar les tarifes corresponents a 
la retirada i transport així com a la custodia per dia per tal d’adaptar la 
recaptació al cost del servei . OF. Nº 11 Cementiri  Increment de tarifes: 3,2%. En 
el punt A) Inhumacions, exhumacions i trasllats: per cada enterrament, per nínxol  
50 €, Per cada exhumació seguida de trasllat al mateix cementiri     80 €, Per cada 
exhumació seguida de trasllat a un altre cementiri     40 €. OF. Nº 12  Recollida 
d’escombraries La quota tributària per habitatges o pisos en general serà 64,50 €. 
Increment de la resta de  tarifes: 3,2%. O.F. Nº 13 Sanejament Increment de 
tarifes:  3,2% OF. Nº 14 Utilització via pública Increment de tarifes:   3,2%. 
Of. Nº 15 Sondatges i rases Increment tarifes:  3,2%. OF. Nº 16 Ocupació amb 
runes i materials de construcció, Increment de tarifes:   3,2%.  OF. Nº 18 Guals. 
Increment tarifes: 3,2%.  O.F. Nº 19 Parades de venda en mercats municipals  
Increment de les tarifes:  3,2%. A l’ art. 3 Quota mínima, s’ estableixen les quotes 
mínimes de traspàs pel nou Mercat del Centre. O.F. Nº 21  Comprovació de 
sorolls Increment de tarifes:   3,2%. O.F. Nº 22 Prestacions Policia Municipal 
Increment de tarifes:   3,2%. OF. Nº 23 Taxa Serveis Urbanístics : Quant a l’ 
Annex  Tarifes, s’ incrementen en un 3,2% . En el punt 1.5 Altres certificats, s’ 
especifica que són “de caràcter urbanístic” i es fixa en 30 €, ja que les seves 
característiques impliquen una tramitació diferent a la dels certificats  que figuren 
a l’ of. Nº 7 Expedició de documents. En el punt 1.6 Llicències de 1ª ocupació la 
tarifa serà 50 €. En el punt 2. Tramitació d’ instruments de planejament i gestió 
urbanística, en el 2.1 s’ inclou la figura “estudi de detall”.  Els punts 2.10, 2.11.1 i 
2.11.2, renovació i anul·lacions de llicència, s’adeqüen les tarifes motivat per la 
complexitat de la feina que comporta la seva tramitació. OF. Nº 24 Taxa per la 
publicitat dinàmica . Increment de tarifes:  3,2%. A l’ art. 5è Quota tributària. La 
tarifa per la distribució de publicitat repartida i de fullets per dia serà de 30 €. 
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de C’s, que va dir 
textualment, en castellà, que: “Por situación económica y social de los ciudadanos 
(sueldos más bajos, núcleos familiares sin ningún ingreso, paro, etc.), las tasas e 
impuestos deberían no sólo congelarse sino bajar, y también aumentar las 
deducciones en determinados supuestos. Por situación económica municipal se 
necesitan muchos más ingresos para pagar los gastos y las deudas originadas por la 
política de los equipos de gobierno, que han gastado mucho más de lo se ingresaba, 
incluso en años de bonanza. La modificación de las Ordenanzas Fiscales propuesta 
para 2012, deberá tener un destino claro, real y lógico para que, sean las que sean, 
cumplan su función. Pedir en esta Modificación de las Ordenanzas Fiscales, que se 
cubra el coste real en unos servicios y aumentar el IPC en otros es, hoy en día, pedir 
un sacrificio a los gavanenses, que sólo estaría justificado si por parte del equipo de 
Gobierno se hiciese también un sacrificio y un ejercicio de rigurosidad en el gasto. 
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Por ello a día de hoy, no podemos dar nuestro apoyo a estas Ordenanzas Fiscales. 
 
A continuació intervé el Sr. Jordi Calatayud, en nom d’ERC-EV-IxG, el qual 
considera que pels serveis que dona l’Ajuntament, que no han de disminuir, 
possiblement cal l’increment proposat. Seguidament explica les esmenes 
presentades pel seu grup polític, una a l’O.F. núm. 5 ( article 6è, apartat 2.b) en la 
que  es demana que s’incrementi la reducció per la creació de nous llocs de treballs, 
per la qual cosa presenten una taula diferent, l’altre esmena és  a l’O.F.9  nùm. en 
la que es demana una congelació de taxes. 
 
Desprès intervé el Sr. Gabriel Martorell, en nom de CIU i manifesta que el seu 
grup municipal no creu que sigui moment d’augment de taxes, sinó de la seva 
congelació, per tant votaran en contra. 
 
Una vegada finalitzada la intervenció del Sr. Gabriel Martorell, intervé la Sra. Ema 
Blanco, en nom d’ICV-EUiA, que textualment diu:” La proposta que es porta a 
aprovació sobre ordenances fiscals no pot estar separada del context i realitat que 
vivim si el que volem és donar una resposta real des de l’Administració local. 
Portem uns anys on, malauradament, les circumstàncies i el context de crisi 
econòmica marquen els discursos sobre la fiscalitat recaptatòria. El nostre 
posicionament polític està clar: donar respostes a la realitat, intentant que sigui de 
la manera més justa, proporcionada i solidària a la ciutadania, ajudant a pal·liar 
la situació actual. La situació econòmica obliga a l’Ajuntament a aprofundir en 
polítiques socials de proximitat, i està clar que, per donar resposta a aquestes 
necessitats, bé perquè són competències plenes, o perquè es té la voluntat pròpia 
de cobrir necessitats, o bé perquè són responsabilitats assumides per la deixadesa 
d’una altra administració competent, es necessita proveir-se de recursos suficients 
per desenvolupar-les.  
 
Defensem que el nostre paper com Administració local ha de ser pro-actiu, de 
cooperació amb altres Administracions, per garantir que cadascuna compleixi 
amb els seus deures i competències. Però mentre això passa, no podem tancar els 
ulls a les realitats ciutadanes. Necessitem tenir garantits els recursos per afrontar 
la situació, i aquests han d’anar creixent anualment en proporcions similars al 
creixement de les noves mancances ciutadanes. No podem oblidar que la crisi 
econòmica s’ha transformat en una crisi social que ha afectat a les economies 
locals des d’una doble vessant: atur i pèrdua de competitivitat, però també en 
l’aflorament de noves necessitats personals i familiars. A Gavà, com a quasi tots 
els municipis, la situació no ha canviat respecte als anys anteriors. La suficiència 
financera és un problema, perquè ha hagut una dràstica reducció d’ingressos 
municipals associats a l’activitat immobiliària i d’altres producte de la recessió 
econòmica, com són les llicències d’activitat, l’ocupació de la via pública o l’IAE. 
Si a aquesta situació li lliguem la manca d’un nou model de finançament local que 
garanteixi la suficiència financera del Ajuntaments, la situació que tenim és 
complicada. Des d’ICV-EUiA insistim, una vegada més, en la urgència de l’acord i 
l’entrada en vigor del pacte entre el Govern de l’Estat, la Generalitat de 
Catalunya i les entitats municipalistes. En aquest sentit, i en la necessitat de fer un 
esforç addicional, cal que tan per part del Govern Estatal com del Català, es 
garanteixi un escenari pressupostari municipal amb unes mínimes garanties de 
cobertura dels serveis propis i assumits. Sense això, i amb postures contràries a 
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l’adaptació dels tributs locals,  Srs. I Sras regidores, la situació és totalment 
inviable, i és el nostre deure, al meu parer, no “vendre” fum ni fer demagògia, 
sinó que tenim la responsabilitat de gestionar de manera eficaç i donar respostes 
reals a les necessitats ciutadanes, tot redistribuint, d’una manera més justa, els 
diners a través de serveis públics prestats.  Plantejar equacions impossibles de 
menys impostos i més serveis, no és més que fer demagògia. Plantejar equacions 
de menys impostos i menys serveis és, realment, donar l’esquena a la ciutadania i 
a les seves necessitats, minant la capacitat dels ens públics, i, per tant, atemptant 
contra la garantia d’una igualtat ciutadana, i aquí tampoc ens trobaran.Per tant, 
entenem que és el moment de fer viable les polítiques públiques, i per tant, s’ha de 
fer un esforç fiscal entre tots i totes per permetre garantir respostes reals, i això és 
viable amb la pujada del 3’2% de la pressió fiscal, que esperem sigui recolzada 
per tota l’esquerra al nostre municipi. Entenem que les mesures de bonificacions 
en les ordenances fiscals, bé sigui per temes socials (com la de famílies 
monoparentals, o la de majors de 65 anys), bé sigui per fomentar l’ocupació (com 
pot ser la de bonificacions a nous o noves emprenedores), o bé sigui per 
responsabilitat i compromís ecològic (com amb les reduccions en cas de 
compostatge casolà), són una línia iniciada important per tal de fomentar uns 
gravàmens fiscals que entenguin la no uniformitat de la societat. És l’inici d’un 
camí. Però a ICV-EUiA creiem que en aquest mandat és necessari caminar cap a 
unes ordenances fiscals que plantegin l’equitat com a objectiu i criteri base; que 
puguin aprofundir en mesures fonamentals per l’equitat i la inclusió social; i que 
permetin superar les barreres invisibles de caràcter econòmic que la dificulten i 
que existeixen, en major o menor mesura, al municipi. Davant d’això, creiem que 
aquesta proposta ha de ser el punt i seguit d’una nova manera d’entendre la 
política fiscal municipal, on s’estableixin mesures de tarificació social que, tot 
reconeixent el cost dels serveis, aquests s’ajustin a cada persona segons la seva 
renda individual o familiar, tenint en compte que qui més guanya té més capacitat 
d’aportar a la caixa comú, i qui menys contamina, ha de ser reconegut per la seva 
bona pràctica. Entenem que aquesta és la línia política encetada i que el camí es 
comença a recórrer, i per tant, recolzem, com a govern, aquesta proposta 
d’ordenances fiscals.”  
 
A continuació intervé el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC el qual considera que d’allò 
que s’està tractant són dels ingressos de l’Ajuntament, que no deixa de ser la política 
de l’Ajuntament, i, per tant, l’equip de govern pot prendre les decisions que consideri 
oportunes, en conseqüència l’Ajuntament gasta el que considera que ha de gastar, en 
la seva opinió massa i no ben gastat, i per cobrir aquestes despeses necessita 
demanar-les al ciutadà, que està a l’atur,  amb una pujada del 3,2%. A més, continua 
manifestant el Sr. Engli, no entén la postura de l’equip de govern, ja que ha anat 
variant el seu criteri a l’hora establir en el moment que es computa la pujada del IPC, 
- agost, setembre, altre vegada agost, i ara la mitjana de tot l’any,- però sempre la 
xífra més alta, el criteri més interessant per a l’Ajuntament, Finalitza la seva 
intervenció el Sr. Sergi manifestant que a més de refusar  la pujada del 3,2% hi ha 
pujades en taxes que poden arribar al 467% , i que si bé hi ha preus públics que 
sempre han estat per sota  cost, les coses s’han de fer poc a poc, per a que el ciutadà 
es pugui adaptar. 
 
Un cop finalitzada el torn de paraules, el Sr. Alcalde dona la paraula al ponent, Sr. 
Víctor Carnero, que diu que encara que sap que tots el regidors coneixen al detall les 
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ordenances fiscals, cal tenir en compte les bonificacions que es mantenen: a) IBI, es 
mantenen les bonificacions del 50% a les noves construccions i del 90% a les 
rehabilitacions, del 50% durant tres anys als habitatges de protecció pública, del 95% 
a les cooperatives agràries, del 50% al 90 % a les famílies nombroses, i subvencions 
de 50 € i 90 € pels majors de 65 anys i per familiars monoparentals, respectivament. 
b) IVTM bonificació del 100% en casos de discapacitat i de vehicles històrics, i 
bonificació del 75% pels vehicles ecològics. c) ICIO, s’incorporen bonificacions per 
interès social i foment de treball  del 95%,  obres d’interès cultural o històric artístic 
el 50%, les que incorporen mesures d’estalvi energètic el 50%, per l’eliminació de 
barreres arquitectòniques el 90% , rehabilitació de façanes per aluminosis el 100%  
d) IAE, a les cooperatives bonificació del 90%, per inici de l’activitat professional 
50% durant els primers cincs anys, i quant es tracta d’activitat empresarial del 10% al 
100%  en disminució durant els primers cinc anys, així com per la creació d’ocupació 
o la instal·lació de mesures d’estalvi energètics als locals. e) expedició de documents, 
subvenció del 100% en aquells relacionats amb la violència de gènere, i els drets 
d’examen f) activitats, subvenció del 100% en els casos subjectes a expropiació, 
enderrocs, 50% per trasllat d’establiment, 20% en casos d’atur, 100% a les activitats 
que comencen al viver d’empreses del Centre de Suport a l’Empresa. g) 
Escombraries, bonificació del 20% en els casos d’autogestió de fracció orgànica, a 
les escombraries comercials 20% per cada una de les fraccions que s’autogestionin  i 
per la gent major de 65 anys una bonificació del 100%, en funció de la renda, i quan 
solament tenen una propietat. Un cop finalitzada l’exposició de les bonificacions.  el 
Sr. Carnero en relació a les esmenes d’ERC-EV-IxG, manifesta que considera que 
aquest grup polític esta d’acord amb la proposta de les ordenances, amb dues 
esmenes, una a la núm. 9 en la que estant d’acord amb l’adaptació legal plantejarien 
la seva congelació, i una altre a la núm. 5 en la que fan una proposta d’increment del 
percentatge de bonificació en funció de si és dona o home, o si ve de l’atur o no, en 
relació a aquesta proposta l’equip de govern planteja una transaccional en el sentit 
d’acceptar els percentatges de bonificació, però amb respecte dels tres trams que ja té 
l’ordenança 8 entre 10 i 25%, entre 25 i 50% i més del 50%), en aquest sentit 
s’acceptarien les esmenes presentades.   

 
 

7 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL CARRERE R 
FISCAL  DEL MUNICIPI PER A L’EXERCICI 2012  

 
PRIMER.- D’acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
s’aprova l’expedient de modificació del carrerer fiscal del municipi de Gavà als efectes 
d’inclusió de carrers i places no incloses. 
 
SEGON.-  Sotmetre aquest acord provisional a informació pública i audiència als interessats, 
mitjançant la seva exposició en el tauler d’anuncis de la Casa Consistorial per un termini de 
trenta dies. L’esmentat termini començarà al dia següent al de la seva publicació en el Butlletí 
Oficial de la província i durant el mateix podran ser examinats els expedients i els interessats 
podran presentar les reclamacions que estimin oportunes. Es publicarà, igualment, en un diari 
dels de major difusió de la província. 
 
TERCER.- Significar que en el cas que no es presentin reclamacions aquest acord fins llavors 
provisional, s’entendrà definitivament adoptat.  
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Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (9 PSC, 2 
ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), cap en contra i nou (7) abstencions (PP i CiU), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter 
general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica  que es porta a ple la modificació del carrerer fiscal, per 
incloure alguns carrer que no estaven contemplats, fonamentalment el polígon de 
Formo i alguns carrers del Barri de les Bòbiles. 

 
 
 

8 - NOMENAMENT MEMBRES DEL  
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE GAVÀ  

 
Nomenar els regidors/regidores que tot seguit s’esmenten, vocals del Consell Escolar 
Municipal, d’acord amb allò que disposa l’article 5è del Reglament del Consell: 
 

1. Sr. Víctor Carnero López 
2. Sra. Apolonia Herrera Zamora 
3. Sr. Maite Martí Albert  
4. Sra. Emma Blanco Anguera 
5. Sr. José-Antonio Sáez López 
6. Sr. Antoni Rafanell Amat 

 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 2 
ICV-EUiA, 4 PP i 3 CiU), un (1) en contra (C’s) i dos (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 
2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, 
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica que, d’acord amb el Decret que el regula, correspon a 
la Corporació nomenar sis membres del Consell Escolar Municipal, 
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de C’s, que va 
dir que el seu grup municipal votaria en contra. 
 
A continuació intervé el Sr. Andreu Pérez, en nom d’ERC-EV-IxG, el qual 
manifesta que li agradaria votar a favor però que és complicat, i demana a l’equip 
de govern que sigui generós, i que la resta de grups del consistori voldrien 
participar al Consell, com al Consell hi ha sis persones i al Ple i ha sis grups 
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municipals,  podria haver-hi una per grup, com el Consell és consultiu  obrint la 
participació a la resta de grups guanyarien en qualitat i hi hauria més participació 
real i ni fictícia.   
 
A continuació intervé el Sr. Castellano que diu que entén la posició dels grups de 
C’s i d’ERC-EV-IxG, però el seu grup municipal tampoc està representada en 
alguns dels consells i òrgans existents, i considera que les possibilitats de 
representació, tenint en compte els percentatges de representació política són 
limitats, i que igual que el seu grup municipal s’ha abstingut quant no ha estat 
present en un Consell, la posició de votar en contra és excessiu. 
 
Desprès torna a intervenir el Sr. Andreu Pérez, en nom d’ERC-EV-IxG que 
manifesta que no vota en contra de la gent que integra el Consell,  ni contra el 
Consell, vota en contra del concepte de no permetre la seva participació, i més 
tenint en compte que es tracta d’un Consell Consultiu i que no implicaria cap 
despesa. 
 
Un cop finalitzada el torn de paraules, intervé el Sr. Alcalde el qual manifesta que 
es recullen les dues peticions per el seu anàlisis, però el Consell està regulat en un 
Decret de la Generalitat  i s’ha d’incorporar a la vessant executiva del plenari de 
l’Ajuntament que són la Regidora d’educació, la Presidenta de l’àmbit, i la 
Presidència del consell que l’Alcalde delega en el Primer Tinent d’alcalde  

 
 

 
 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 

 
PRECS I PREGUNTES 

 
---------- 

El Sr. Llobet es va absentar de la sessió. 
---------- 

 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde va dir que no hi havia cap pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es va procedir 
directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o 
grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions 
formulades i de les corresponents respostes. 
 
 
En el torn de Precs i Preguntes, no havent cap pregunta formulada durant la passada sessió 
ordinària que encara restés per contestar, es va procedir directament a donar compte i contestar 
els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb vint-i-quatre hores d’antelació, 
havien estat formulades pel diferents regidors o grups municipals. Tot seguit es reflecteix a 
l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
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El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Municipal del Partit Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Engli, atès –va dir-  que la Policia Municipal de Gavà 
ha exercit sempre la seva tasca amb gran professionalitat i ha estat eficient i eficaç en el seu 
servei. L’atenció prestada al ciutadà ha estat sempre directa i ràpida. I el Govern Municipal ha 
de fer que el treball dels agents millori i s’agiliti. En els darrers temps s’ha dotat a la línia 
telefònica de la policia municipal d’un servei de contestador autonòmic i des del Grup Popular 
no entenem que aquesta sigui una mesura que contribueixi a la millora del servei. En casos 
d’urgència, el temps premia i qualsevol trava des que el ciutadà realitza la trucada fins que els 
agents l’atenen i inicien el seu ajut, s’ha d’eliminar, va formular un prec en el sentit d’eliminar 
el servei de contestador automàtic de la línia telefònica de la Policia Municipal, recuperant el 
servei de trucada directa per tal d’evitar la demora en l’atenció als ciutadans i agilitzar 
l’actuació dels agents.   
 
El Sr. Obispo va respondre dient que el sistema de locució prèvia de les trucades que es reben 
en la Policia municipal s'ha engegat amb la finalitat de millorar l'atenció al ciutadà i augmentar 
l'eficiència del servei derivant la petició a la persona encarregada de la seva recepció.  A més, és 
d'assenyalar la normativa específica de protecció de dades que estableix l'obligatorietat 
d'informar a la persona que truca sobre l'enregistrament de la conversa per motius de seguretat. 
En el disseny del sistema (instal·lat a partir de la posada en marxa de la telefonia IP en 
l’Ajuntament), s'ha tingut en compte la millora en l'atenció telefònica de qualsevol tipus de 
trucada ciutadana, tant les de caràcter urgent com les relacionades amb l'àmbit administratiu o 
simplement d'informació local. És un servei de gestió telefònica totalment implantat en la 
majoria de policies i serveis d'emergència, amb provada efectivitat, fent constar que fins a la 
data no hi ha hagut cap incident negatiu del que es tingui constància. 
 
 
En un segon prec el sr. Sáez, atès –digué–  que la Plaza Batista i Roca es una de las zonas 
céntricas de nuestra ciudad donde, por su proximidad a zonas comerciales y centros escolares, 
muchos ciudadanos y ciudadanas pasan largos ratos disfrutando de su tiempo libre. A fecha de 
hoy, ya son muchos los vecinos y vecinas de nuestra ciudad que han trasladado sus quejas a este 
grupo municipal por la presencia de ratas en dicha plaza. Lejos de ser un hecho puntual, hace 
falta tomar medidas urgentes para evitar que dichos roedores, que provienen de los locales de 
los inmuebles cerrados de los alrededores, sigan viéndose en la plaza, va formular el següent 
prec: Al equipo de gobierno que de forma urgente adopte las medidas necesarias para desratizar 
la zona y eliminar la presencia de dichos roedores en la Plaza Batista i Roca. 
 
Va contestar la Sra. Sánchez manifestant que en el Departament de Sanitat d'aquest ajuntament 
no s'ha rebut, recentment, cap queixa referent a la presència d'aquest rosegadors a la Plaça 
Batista i Roca, no obstant això, s'ha requerit al servei de control de plagues per que faci una 
inspecció i tractament en aquest indret. 
 
 
Va prendre la paraula la Sra. Mònica Parès per exposar un nou prec: “Fa quasi bé un any que es 
va aprovar la popularment coneguda com Llei Antitabac que prohibeix fumar a bars i 
restaurants. Durant aquests temps i especialment, durant la passada època hivernal, vam 
comprovar com molts establiments volin mantenir les seves terrasses i vetlladors per tal de no 
perdre clientela. L’actual crisi actual està afectant a molts sectors i la restauració no és pas una 
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excepció. És per això, que entenem que el Govern Municipal ha de contribuir a la projecció 
d’aquest sector, facilitant la seva activitat i no imposant traves a la seva recuperació. És per tot 
l’exposat que el Grup Popular presenta el següent prec: Que els establiments de restauració de la 
ciutat puguin mantenir les seves terrasses al carrer durant la temporada d’hivern sense el 
pagament de la pertinent llicència sempre i quan demostrin que ja comptem amb aquest servei 
durant l’estiu i delimitant el seu horari d’obertura”. 
 
Fa una estona -respongué el sr. Victor Carnero-, que hem aprovat l’ordenança fiscal núm. 14 
taxa per la utilització privativa o aprofitament especial de la via pública  i a l’article 3r quantitat 
apartat B hem regulat la instal·lació de vetlladors ( taules de cafè) tant pel que fa referència als 
preus com a la temporalitat estacional. A l’ordenança ja es contempla la possibilitat de 
temporada d’estiu, temporada d’hivern i tot l’any. Les taxes que s’aplicaran a la temporada 
d’hivern ja contemplen una rebaixa d’entre un 26 % i un 32 %  respecte de les d’estiu. La taxa 
corresponent a tot l’any el 60 % correspon a la temporada d’estiu i el 40 % a la  temporada 
d’hivern.  
 
 
Novament, la regidora del PP, sra. Parés, va tornar a exposar un prec, fent referència a que en pocs 
dies es començaran a instal·lar les llums nadalenques a la ciutat. Cal que tots els espais de la ciutat 
s’envaeixin de l’esperit nadalenc i que els carrers de la ciutat s’il·luminin com a mostra del caliu 
que aquestes dates signifiquen. En els darrers anys, la llum nadalenca no ha arribat a molts carrers 
i espais de la ciutat. Entenem que en una època de crisi econòmica com l’actual no és moment de 
grans inversions prescindibles com podrien ser una nova lluminària de Nadal. Però també entenem 
que en moments com l’actual és quan hem de contribuir entre tots a que tothom pugui sentir-se 
partícip del Nadal al carrer amb una millor redistribució dels nostres recursos i amb una mica 
d’enginy, per la qual cosa va demanar redissenyar la ubicació de la il·luminació de Nadal per tal 
de que tots els carrers de Gavà comptin amb llums i per tant, que tots els ciutadans es puguin 
contagiar de l’esperit nadalenc de la ciutat.   
 
En relació a aquest prec, el Sr. Obispo va dir que l’actual disseny de l’ubicació de l’enllumenat de 
Nadal correspost, com a la majoria de les ciutats, en prioritatzar amb els recursos disponibles i 
limitats l'ambientació dels principals carrers, eixos i vies de la ciutat, intentant reforçar i potenciar 
el caràcter comercial en dates tan assenyalades. L’ampliació i redisseny de la il·luminació de 
Nadal a tots els carrers del municipi precisa d’inversions importants en infrastructures elèctriques i 
elements decoratius, les quals són impossibles d’assumir en aquest moments. 
 
 
El Sr. José Antonio Sáez va ser l’encarregat de formular el darrer prec per part del Grup Popular: 
“Todos sabemos que el Ayuntamiento es la administración más cercana a la ciudadanía, y como 
tal, debe responder en la atención que las personas requieran o necesiten. En Gavà, hay algunos 
vecinos y vecinas que no hablan o no entienden el catalán, o simplemente prefieren el castellano 
como lengua para leer y/o escribir, ya que hace que se sientan más cómodos. De conformidad con 
el capítulo I - “El uso insitucional” de la Ley 1/1198 de 7 de enero de Política Lingüística 
aprobado por el Parlament de Catalunya, sólo las leyes aprobadas por el Parlament y las 
disposiciones generales de la Administración de la Generalitat y de las Administraciones Locales 
que se publican en el Diari Oficial de la Generalitat, se publican en ediciones simultáneas en 
catalán y castellano. Por el contrario, respecto a las normas locales que deban publicarse en el 
BOP, según el Artículo 6 – “Lengua de Publicación” del texto Refundido del Reglamento de 
Getión del Boletín Oficial de la Provincia de Barcelona, se establece que los textos librados por 
las administraciones se transcriban en la lengua en que hayan sido remitidos (en cualquier caso 
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será una de las dos lenguas cooficiales en Catalunya). Según la oficina de Alcaldía, hasta la fecha 
la mayor parte de reglamentos y ordenanzas municipales de nuestro Ayuntamiento se han 
realizado en catalán, por lo que muchas de estas normativas, de gran interés para la ciudadanía, no 
pueden encontrarse en estos momentos en castellano. Dada la importancia de tener todas las 
ordenanzas también en lengua castellana y con el objetivo de que nuestro Ayuntamiento esté más 
cerca todos los ciudadanos y ciudadanas, el Grupo Municipal del Partido Popular formula el 
siguiente, Ruego Al equipo de gobierno considere realizar de forma inminente la traducción al 
castellano de todas las normativas, reglamentos y ordenanzas municipales que actualmente sólo 
estén en catalán para que estén a disposición de todos y todas cuanto antes”. 
 
L’informem –contestà el Sr. Victor Carnrero- que es té previst que una vegada estiguin aprovades 
les ordenances fiscal es procedirà a la traducció i a la web municipal figuraran les dues versions. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el de CiU on els seus membres van 
prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit 
amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Gabriel Martorell va exposar que nombrosos veïns del 
barri de Can Tintoré ens han transmès la seva preocupació per la manca de visibilitat dels vehicles 
que accedissin a la Riera de Sant Llorenç des dels carrers Lluís Mollet, J. Manent, E. Morera i 
Carrer Albéniz. És per això, que va pregar que s’estudiés la possibilitat d’instal·lar miralls als 
encreuaments anteriorment citats per a millorar la visibilitat dels vehicles que s’incorporen a la 
via. 
 
Li va respondre el sr. José Obispo qui manifestà que l'Ajuntament de Gavà té establerts els 
criteris per a la col·locació de miralls en les cruïlles dels carrers atenent, entre d’altres, a criteris 
de senyalització horitzontal i vertical, densitat de tràfic o velocitat màxima establerta. Per altre 
banda, s’ha de tenir en compte, que la velocitat màxima dels carrers que indica és de 20 km/h. i 
que s'accedeix a la Riera de Sant Llorenç regulada amb una velocitat màxima de 40 km/h. A 
partir de la situació donada, la responsabilitat i la prudència, a més de la disciplina, són factors 
que han d'afegir els propis conductors. En qualsevol cas, podríem concloure que fossin 
necessaris miralls d'aquest tipus en tots les cruïlles de la ciutat (aproximadament 600) i això 
seria del tot impossible.  
 
 
Va prendre la paraula el portaveu del grup, sr. Ramon Castellano per exposar que: “Des del 
Grup Mpal. de Convergència i Unió de l’Ajuntament de Gavà, estem segurs que a hores d’ara el 
Govern Municipal ja està treballant per confeccionar els pressupostos generals del 2012. És una 
de les nostres preocupacions i per tant, deriva en petició que davant la conjuntura econòmica 
que vivim, els ajuts a les entitats culturals, veïnals, educatives i socials de la nostra ciutat, no es 
vegin afectats per retallades en les corresponents subvencions. Subvencions que a dia d’avui són 
imprescindibles per a que les referides entitats gavanenques puguin seguir amb la gran tasca 
social i cultural vers els nostres ciutadans. També volem fer extensiu la petició d’evitar la 
reducció als pròxims pressupostos, les partides destinades a serveis socials així com les partides 
que han de permetre garantir un grau de benestar a les persones que més pateixen les 
conseqüències de la crisi. És per aquests motius que, es prega: Veient que els últims anys, 
l’Ajuntament de Gavà ha mantingut una política de congelació que equival a una reducció tenint 
en compte l’augment anual de l’IPC, respecte a les subvencions a entitats, els demanaríem que 
no aprofitessin el context econòmic per retallar. Així mateix demanem també, que com a 
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exemple de garantir el benestar en aquest ajuntament, s’agafes el compromís públicament que 
no és retallaran sous i complements a els treballadors d’aquesta casa. A vegades és necessari 
donar exemple, i crec que seria bo, que igual com nosaltres avui diem públicament que no 
retallaríem  aquests serveis, vostès fessin el mateix”. 
 
Sobre aquest prec el sr. Víctor Carnero, va dir que tal i com van ser informats a la passada 
Comissió Informativa de Presidència, l’Equip de Govern està treballant en la concreció dels 
criteris  per tal d’elaborar el pressupost general de la corporació per a l’exercici 2012. Amb la 
publicació dels pressupostos de l’Estat i els de la Generalitat de Catalunya i de les corresponents 
lleis d’acompanyament també es concretaran aquells aspectes que regulen les retribucions del 
personal. El desig de l’equip de govern es poder informar als grups municipals el més aviat 
possible. No entenc  a que es refereix quan diu “igual que nosaltres avui diem públicament que 
no retallaríem aquests serveis, vostès fessin el mateix”. Seria bo recordar que una de les fonts de 
finançament  dels organismes autònoms on es troben els pressupostos de les subvencions a 
entitats són les subvencions i les línies d’ajuts rebudes d’altres administracions, fonamentalment 
Generalitat i Diputació, i que a dia d’avui no tenim constància de com es concretaran en els seus 
pressupostos, però algunes notícies referents a disponibilitats per a beques de menjador i/o 
convocatòries de subvencions no semblen anar en la direcció que vostès plategen. Seria bo 
també que en la mesura de les seves possibilitats traslladessin aquest prec als responsables de la 
Generalitat de Catalunya i de la Diputació de Barcelona demanant’ls-hi aquest esforç que 
consideren tant necessari de mantenir en aquests moments. Per cert al DOGC Núm. 5989, de 
21/10/2011 es publica la distribució a los municipis de Catalunya de la participació en els 
ingressos de la Generalitat Integrada en el Fondo de cooperació local de Cataluña, año 2011. I 
concretament la quantitat per Gavà serà d’un  12,88 menys. 
 
 
El darrer prec del grup de CiU va ser formulat pel Sr. Antoni Rafanell, qui va exposar que els 
comerciants del Carrer Montflorit els hi havien manifestat la seva necessitat de tenir una zona  
de càrrega i descàrrega per a poder exercir la seva activitat sense l’impediment de trobar 
aparcament i per aquest motiu va pregar que s’instal·li una zona de càrrega i descàrrega  al 
Carrer Montflorit, alçada del Carrer Joquim Folguera per a facilitar aquesta tasca.  
 
Va tornar a agafar la paraula el Sr. José Obispo, aquest cop per respondre que en aquesta zona 
que ens indica hi ha una zona de càrrega i descàrrega molt a prop situada al carrer Montlorit a 
l’alçada del carrer Joaquim Folguera a uns 75 metres de distància. Per altra banda, creiem que 
aquesta zona no és de gran afluència comercial, i no hem rebut cap petició. En qualsevol cas 
estudiarem aquesta proposta. 
 
 
Acabat el torn corresponent a CiU, es va iniciar el torn d' ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Jordi Calatayud, va recordar -com a 
antecedents– que havien rebut queixes de veïns de la zona de la Pineda, sobre l’autovia de 
Castelldefels, banda Viladecans, de la brutícia i deixadesa de les pinedes d’aquest sector. No és 
el primer cop que el grup que represento s’ha interessat per aquesta problemàtica, a la que 
l’Ajuntament sempre ha contestat que, en ésser les pinedes propietat particular, competia als 
seus propietaris la neteja i manteniment de cadascuna de les parcel·les. No obstant això, des de 
l’any passat la situació ha canviat qualitativament, ja que aquesta pineda, que forma part dels 
terrenys protegits per la legislació urbanística (Pla Director del Sistema Urbanístic Costaner), 
s’ha integrat al conjunt d’espais naturals gestionats pel Consorci de Protecció del Delta del 
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Llobregat, al qual ja pertany l’Ajuntament de Gavà. El fet que la pineda nord, entre l’Avinguda 
del Mar i el terme municipal de Viladecans, sigui zona protegida, i formi part dels espais 
gestionats pel Consorci de Protecció del Delta dóna responsabilitats i també mecanismes 
d’actuació per garantir la qualitat, netedat i conservació d’aquesta pineda. Per aquesta raó van 
presentar el prec instant el govern municipal a emprendre les actuacions necessàries per garantir 
la neteja d’aquestes pinedes, sol·licitant davant de l’esmentat Consorci l’elaboració i aplicació 
d’un pla de neteja, manteniment o millora de la qualitat ambiental d’aquesta pineda. 
 
El sr. Obispo, en nom de l'Equip de Govern, va respondre que l’Ajuntament, en els terrenys 
públics, posa els mitjans necessaris per la seva correcta conservació mitjançant el manteniment 
periòdic  com ja s’ha realitzat recentment, per exemple, amb les pinedes que hi ha a prop del 
observatori de la Murtra. Pel que fa a les parcel·les de propietat privada, de la zona que vostè 
indica  concretament, es farà el requeriment pertinent  als particulars perquè, si és el cas,  
procedeixin a la seva neteja, com ja s’ha fet en altres sectors de la mateixa pineda. Així mateix 
no cal traslladar aquest prec al Consorci de Protecció del Delta del Llobregat ja que aquestes 
accions no estan recollides en les seves competències. 
 
 
El portaveu del grup municipal d’ERC-EV-IxG, Sr. Andreu Pérez, va exposar un nou prec: 
“Hem rebut queixes per part de ciutadans, veïns i gent que utilitza els carrers de la Mare de Déu 
de Bruguers i el passatge de Dolors Clúa, en el sentit que les voreres d’aquests vies són 
excessivament estretes. En el cas del passatge de Dolors Clúa, aquestes són de poc més d’un 
pam de manera que els vianants han de passar directament per la calçada. Pel que fa al c. de la 
Mare de Deú de Bruguers, a més d’estretes, les voreres es troben en força mal estat, de manera 
que es dificulta el trànsit de persones amb mobilitat reduïda o persones que portin cotxets 
d’infants, cosa que pot provocar caigudes i lesions als vianants. El febrer de 2007 ja ens vam 
interessar, per escrit, davant del govern municipal, per l’estat de les voreres d’aquests carrers, i 
aleshores se’ns va explicar, des del govern municipal, que properament estava previst d’incloure 
la remodelació d’aquestes voreres en algun pla de millora. El mateix se’ns va respondre a una 
nova pregunta per escrit formulada el novembre de 2007, relativa a la cantonada entre els 
carrers de Mare de Déu de Bruguers i Sant Isidre. Dos anys després, el febrer de 2009, també 
mitjançant pregunta escrita, vam insistir en el mal estat de les voreres d’aquestes vies, rebent 
també una resposta semblant. Tot i això, han passat dos anys més, la situació segueix sent la 
mateixa, i en aquestes vies no s’ha realitzat cap intervenció de millora urbana. Per aquest motiu 
presentem el següent prec: Instem el govern local a incloure l’ampliació i adequació de les 
voreres dels carrers de la Mare de Déu de Bruguers i passatge Dolors Clúa en el proper pla de 
treballs de millora de la via pública que s’emprengui l’any vinent.” 
 
L’Equip de Govern –contestà el Sr. Obispo- és plenament conscient que a la ciutat encara 
queden alguns sectors on l’accessibilitat, que no la seguretat viària, és millorable. Malgrat això 
com vostè sap l’Ajuntament ha actuat i continuarà actuant en la seva millora. En els últims anys, 
a part dels projectes de millora de barris com (Can Tintorer, Can Tries, ca n’Espinós i el carrer 
de Sant Nicasi)  hem remodelat  més de 1.500 punts, en tota la ciutat, per adaptar-los a la 
normativa vigent sobre supressió de barreres arquitectòniques i així adequar la  mobilitat dels 
ciutadans. Finalment indicar que donada la situació econòmica no es possible  indicar en aquests 
moments quan podrem acometre les millores que vostè proposa i d’altres. 
 
 
En un tercer prec, va tornar a agafar la paraula el Sr. Calatayud per manifestar que al nostre 
grup, la participació ciutadana és un element molt beneficiós en la governança de les 
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administracions públiques, i més en època de crisi, on cal reforçar la cohesió social i co-
responsabilitzar tota la societat de les decisions polítiques que es prenen. D’altra banda, és 
també hora d’escoltar les necessitats particulars i les propostes que sorgeixen de la societat en 
general, per tal d’explorar totes les idees i propostes que ens poden ajudar a sortir de l’actual 
crisi econòmica i política, amb una indignació que creix cada cop més entre una ciutadana que 
veu les administracions molt allunyades dels seus problemes, interessos i aspiracions. 
L’Ajuntament de Gavà s’ha dotat d’una sèrie de mecanismes participatius, entre els que 
destaquen els consells sectorials, el consell de ciutat i les diverses comissions creades ad-hoc 
per l’autoritat per demanar consell o escoltar l’opinió de determinades persones o col·lectius. 
Tenim, així, el consell de comerç, el consell de la dona, el consell de medi ambient i el consell 
de la societat de la informació. Segons els seus reglaments, tots aquests consells s’han de reunir 
regularment tres cops l’any, excepte el de la societat de la informació, que ho ha de fer un cop 
l’any. Així mateix, el reglament del Consell de ciutat s’ha de reunir dues vegades l’any. Val a 
dir que, en tot aquest any 2011, només ens consta una reunió del consell de la Dona i una altra 
del consell de Comerç, i no s’ha convocat cap reunió ni del consell de Medi Ambient, ni del 
consell de la Societat de la Informació, ni del Consell de Ciutat, incomplint per tant els seus 
respectius reglaments. Pel que fa a les comissions no reglamentades, que depenen de les 
decisions polítiques dels seus responsables respectius, indiquem per exemple que la Comissió 
per als Afers Relacionats amb l’Aeroport de Barcelona (CARAB) no es reuneix des de principis 
de 2010, i això que entremig hi ha hagut la creació de la comissió de seguiment de la 
privatització, de la qual l’Ajuntament de Gavà n’ha quedat exclòs, i que potser hauria merescut 
un pronunciament social. Tampoc no ha estat convocada des de fa un any i mig la Comissió 
Cívica del castell d’Eramprunyà, i això que entremig s’han començat a executar unes 
excavacions arqueològiques al castell de les quals només se n’ha difós propaganda a través dels 
mitjans municipals, però no s’ha informat dels detalls tècnics i de l’abast del projecte a la 
societat civil organitzada que forma part d’aquesta comissió. El mateix podem dir del Consell 
assessor del Pla de Nova Ciutadania, que no es convoca des de desembre de 2010, o la Comissió 
municipal de cooperació internacional, que fa mesos que no es convoca. Per tots aquests motius, 
presentem el següent prec: Instem el govern local a: 1.- Convocar de forma immediata els 
consells sectorials i el consell de la ciutat amb l’objectiu d’escoltar les inquietuds de la societat 
en aquests temps difícils, i per tal de complir amb el còmput anual de reunions mínimes anuals 
estipulat als seus respectius reglaments; 2.- Convocar en el termini més breu possible les 
comissions no reglades com ara la de l’aeroport, la del castell, la de nova ciutadania i la de 
cooperació, per informar i recollir informació entre la societat civil sobre els diferents temes de 
què tracten; 3.- En cas que es consideri que aquests consells i comissions no realitzen una funció 
adient, instem a modificar els reglaments dels diferents consells per acomodar-los al que 
escaigui, i a dissoldre formalment les comissions creades en el passat que no es consideri 
convenient seguir convocant. 
 
Va contestar al prec el Sr. Alcalde que manifesta que ja al prec es distingeix entre participació 
reglada i participació no reglada que depèn d’equip de govern, com és el cas de la Comissió 
Cívica del Castell que va ser creada per l’actual Alcaldia per acompanyar el procés de 
recuperació del castell de l’Eramprunyà i que esta donat el seu fruits. En aquest sentit, continua 
el Sr. Alcalde, l’equip de govern està fent una reflexió, de la qual està finalitzant les 
conclusions, per analitzar i avaluar  l’efectivitat d’aquest conjunt d’institucions de participació 
ciutadana, amb el criteri fonamental de fer-les més eficients, i és per això que no han estat 
convocades, i no es pot resoldre el prec en el sentit de dissoldre-les formalment, ja que ja que la 
finalització del mandat les dissolt. Finalitza el Sr. Alcalde la seva intervenció dient, en relació a 
les comissions sectorial que tenen una finalitat concreta que, com avui s’ha fet amb el Consell 
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Escolar,  es portarà la seva composició al Ple, però, insisteix, el que cal fer és buscar noves 
formes de participació 
 
 
El darrer prec d’ERC-EV-IxG va ser formulat pel Sr. Pérez dient que la Diputació de Barcelona, 
el 20 de desembre de 2007, va aprovar el Protocol General del Pla de Concertació Xarxa 
Barcelona Municipis de Qualitat 2008-2011, conveni marc que regula l’acció concertada entre 
la Diputació i els municipis i altres ens locals de la província que s’hi adhereixin. Aquest 
Protocol va ser modificat el 30 d’abril de 2009. L’Ajuntament de Gavà fa anys que participa en 
aquest Pla de Concertació, a través de convenis concrets per a la realització de programes i 
projectes beneficiosos per a la ciutat. L’Oficina de Patrimoni Cultural de la Diputació de 
Barcelona, dins el seu programa de suport al patrimoni cultural dels municipis, manté una 
política d'assessorament i cooperació en matèria de Mapes de Patrimoni Cultural Local. Els 
Mapes de Patrimoni Cultural faciliten el coneixement del patrimoni d'un municipi, tot acostant-
lo als ciutadans. La realització d’aquests Mapes té per objecte la recollida exhaustiva de dades 
sobre el patrimoni cultural i natural d’un municipi concret i la seva valoració, permetent així 
l’establiment de mesures per a la seva protecció i conservació, així com la planificació de la 
seva rendibilització social. Inclouen l'enumeració exhaustiva dels elements de patrimoni cultural 
i natural d'un municipi; la valoració dels element reconeguts; fan propostes per a la gestió i 
l'adopció de mesures per a la seva protecció i conservació, i proposen també suggeriments per a 
la planificació de les accions de rendibilització social i cultural, tot incloent la presa de 
decisions en el planejament urbanístic, l’establiment de diferents modalitats de rutes didàctiques 
i turístiques, la senyalització d’elements patrimonials, etc... L’Oficina de Patrimoni Cultural de 
la Diputació de Barcelona està desenvolupant des de l’any 1998 un programa de col·laboració 
per portar a terme la recollida exhaustiva de dades sobre el patrimoni cultural i natural dels 
municipis que ho sol·liciten, i la seva valoració, permetent així l’establiment de mesures per a la 
seva protecció i conservació, així com la planificació de la seva rendibilització social. Atès que 
l’elaboració d’aquests mapes té el suport econòmic de la Diputació, creiem que constitueixen un 
bon projecte de futur per a la ciutat, ja que el sector turístic vinculat al patrimoni cultural, a la 
nostra zona, és un dels que més potencialitats econòmiques té, tant pel baix desenvolupament 
actual que presenta, com per la potencialitat patrimonial del nostre terme municipal, així com la 
proximitat del mercat que representa la metròpoli barcelonina. Per aquests motius formulaven el 
prec d’instar el govern local a sol·licitar a la Diputació de Barcelona la realització del Mapa del 
Patrimoni Cultural de la ciutat i terme municipal, acollint-se als instruments de col·laboració 
existents en el marc del Pla de Concertació Xarxa Barcelona Municipis de Qualitat, o de l’eina 
administrativa que l’hagi de substituir. 
 
Com vostès manifesten al prec -va respondre la Sra. Apolonia Herrera- està encara per definir 
quina serà l’eina de col·laboració de la Diputació de Barcelona amb els ens locals. També està 
per definir quins seran els criteris que es potenciaran en aquesta eina. Davant d’aquesta 
incertesa, estarem amatents a les formes i prioritats de col·laboració entre els ajuntaments i la 
Diputació de Barcelona, i si contemplen entre aquestes prioritats la realització d’aquest tipus de 
mapes. Si es així, estudiarem la viabilitat de sol·licitar-ho. 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC-EV-IxG, el sr. Pérez va exposar -com antecedents 
de la pregunta que desprès faria- que en informacions aparegudes en mitjans de comunicació 
locals i en el passat ple municipal de setembre, l’equip de govern afirmava haver iniciat una 
campanya d’inspeccions centrades en establiments de venda de productes alimentaris, a fi de 
garantir que es compleixen les normatives pel que fa a condicions sanitàries, horaris i 
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instal·lacions. Quantes inspeccions d’aquest tipus s’han fet des que es va donar a conèixer la 
campanya? Quantes d’aquestes inspeccions han donat com a resultat l’obertura d’algun 
expedient sancionador? En què han consistit majoritàriament les infraccions? Quines actuacions 
es pensa dur a terme per tal de comprovar que els establiments sancionats fan els canvis 
necessaris per cenyir-se a la normativa? 
 
La sra. Sánchez va respondre: “1.- El nombre d'establiments inspeccionats fins al moment és de 
14; 2.- No s'ha obert, encara, cap expedient sancionador; 3.- Estem en fase de requerir als 
titulars dels establiments l'esmena de les anomalies detectades durant la primera visita 
d'inspecció. Un cop transcorregut el termini atorgat als titulars dels establiments, es realitzarà 
una visita de comprovació. Si en aquesta segona visita es detecten que persisteixen els 
incompliments o bé se'n detecten de nous, es podrà inicial el procediment sancionador; 4. Per 
comprovar que els establiments sancionats fan els canvis necessaris per cenyir-se a la 
normativa, es realitzaran visites de comprovació; 5.- Fins que no finalitzin les inspeccions i 
comprovacions no es podran valorar els resultats”. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el de C’s, essent en tots els 
casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o 
preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al 
començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, formulava a l’Equip de Govern el següent prec: “Ante las 
circunstancias que están sufriendo las trabajadoras  de la empresa Molt Net, S.L. concesionaria 
de los servicios tanto de cocina como de limpieza de la guardería infantil Josep Pallach sita en la 
calle de Sant Martí nº 33 de nuestra ciudad y que además de otros contenciosos que se remontan 
al mismo mes en que se hizo cargo dicha empresa de la adjudicación de los servicios referidos 
(ver escrito presentado en septiembre 2011), llevan sin cobran las nóminas desde el pasado mes 
de agosto, y ante lo insostenible de esta situación a pesar de la cual han seguido hasta ahora 
trabajando con la misma dedicación y entrega para no perjudicar ni a los niños ni a lo padres, 
situación que a día de hoy es ya insostenible, por lo que acabará repercutiendo en la calidad y el 
servicio que presta dicha guardería y ante la certeza de que las trabajadoras de otras dos 
guarderías de la misma empresa están en la misma situación, formulamos el presente ruego: que 
el ayuntamiento inste a la Generalitat a verificar si dicha empresa cumple las condiciones 
estipuladas en el contrato de concesión y que actúe en consecuencia, además de, si es el caso, 
ejecute la fianza depositada por dicha empresa para hacer frente a las deudas de dicha empresa 
con sus trabajadoras, y establecer las condiciones para que esta guardería pueda continuar su 
labor en las mejores condiciones posibles.” 
 
Des del primer moment –respongué la sra. Maite Martí- l’Ajuntament ha estat fent les gestions 
pertinents davant Inspecció. Se’ns comunica que la vaga està desconvocada, que demà es 
notificarà a les famílies i que tot està en procés de solució. 
 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec de C’s.  I així el sr. Ibáñez, va fer referència a que a la 
hora de buscar algun tipus d’informació en la página de Gavaciutat, i concretament en el seu 
apartat de Directori, ens trobem en moltes ocasions amb adreces i telèfons desfasats, o 
simplement, no es troba una informació d’una Associació, o entitat, que sí existeix, i que hauria 
de figurar en aquest apartat, Per això, va pregar que es realitzi l’actualització de la totalitat 
d’aquesta pàgina web, i al mateix temps, que es revisin les dades amb les Associacions per a 
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que la informació publicada sigui la correcta, ja que la página de Gavaciutat, per a poder ser una 
eina d’informació útil de Gavà, no només ha de reflectir les novetats a la pàgina principal de la 
mateixa, sinó que a més, ha de mantenir una informació veraç i actualitzada en la resta de 
menús disponibles”.  
 
La resposta va anar a càrrec del sr. Víctor Carnero qui va manifestar que en els darrers mesos, 
des de Serveis Informàtics i Participació Ciutadana s'ha estat treballant per unificar i 
procedimentar els tràmits i la informació relativa al registre d'associacions o entitats. Com a 
resultat d'aquest projecte s'ha elaborat una base de dades única d'aquest registre, s'han depurat 
les dades i s'ha integrat amb el gestor d’expedients, de manera que, la informació, sempre 
estigui actualitzada. Ens queda, però un darrer pas i és que la informació que es publica a la web 
municipal (www.gavaciutat.cat) sigui la d'aquesta nova base de dades. Aquesta integració la 
tenim planificada i esperem poder-la tenir llesta abans de finals d'any. 
 
 
En un nou prec, el regidor de C’s, sr. Ibáñez, va exposar que las entradas a las Bibliotecas 
Municipales de Gavà no son fácilmente accesibles para las personas discapacitadas en silla de 
ruedas, con muletas, ó que transportan carritos de bebé, ya que las puertas no son de apertura 
automática, y esto conlleva que estas personas requieran de la ayuda de algún transeúnte ó 
usuario de la Biblioteca para entrar con facilidad. Consideramos que en el espacio interno de 
estas Bibliotecas sí se ha cuidado el tema de las barreras arquitectónicas, por medio de 
ascensores y rampas, y también se cuenta con una segunda puerta automática, pero en 
ocasiones, hemos observado cómo alguna persona ha estado esperando en la puerta de entrada 
hasta que alguna otra ha podido acudir a ayudarle a entrar, por ello rogamos que se proceda a 
motorizar las puertas de entrada a estas dependencias municipales y a instalar el correspondiente 
pulsador de apertura automática, de modo que se compatibilice la apertura manual actual con la 
apertura por pulsador para las personas de movilidad reducida. 
 
La sra. Apolonia Herrera va respondre que l’accés a la biblioteca compleix la normativa 
d’accesibilitat establerta i que estudiarien el cas exposat i si la motorització en pogués ser la 
solució. Tanmateix, -va dir- davant de situacions com la descrita també és possible l’accés a 
través de l’Ajuntament i la sala d’exposicions. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez, va formular el darrer prec 
exposant que: “Principalmente a las horas de entrada y salida del CEIP Jaume March, se 
produce una concentración de vehículos considerable en la zona. Muchos de ellos acaban 
aparcando en doble fila en la calle Martí l’Humà, haciendo que los vehículos que circulan en 
dirección a la C/ San Pedro, deban invadir el carril contrario, creando así una situación de 
peligro. Por ello, formulamos el presente ruego: Que se señalice y permita el estacionamiento 
puntual, (durante las horas de entrada y salida al colegio), en la explanada que hay entre el 
edificio del Ayuntamiento y el Colegio, máxime teniendo en cuenta el tramo señalizado como 
Camino Escolar Seguro, a través del cual los escolares pueden desplazarse con o sin sus padres 
a sus vehículos, sin que se generen situaciones de peligro. Ó en caso de considerar que esto no 
es factible, que se garantice una circulación de vehículos sin peligro en esta zona”. 
 
Como usted debe saber, -digué el Sr. Obispo- la entrada y salida de los colegios en nuestra 
ciudad y en la mayoría de las ciudades, es un momento de cierta conflictividad que intentamos 
administrar a través del control por parte de las agentes cívicas y policía municipal. Desde el 
Ayuntamiento se realizan campañas de concienciación en las escuelas y actuaciones en la vía 
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pública como los caminos escolares seguros. También en cierta manera, se tiene permisividad 
por parte de los agentes que garantizan en cierta medida la seguridad en la zona. 
 

 
DECLARACIONS POLÍTIQUES  

 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICI PAL DEL PSC EN 

RELACIÓ A LA SUPRESSIÓ DEL SERVEI D’URGÈNCIES NOCTU RN DE LES 
FARMÀCIES DE GUARDIA . 

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pels Grup Municipal del PSC en relació 
a la supressió del servei d’urgències nocturn de les farmàcies de guàrdia, declaració que, 
després de ser debatuda i assolir-se finalment un text de  consens per part de  tots el grups 
municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer.-  Manifestar al Col·legi de Farmacèutics de Barcelona el nostre malestar tant per la 
decisió presa d’autoritzar el tancament nocturn de les farmàcies a Gavà, deixant al nucli urbà 
sense servei d’urgències, com per la forma com s’ha pres, sense comptar amb l’opinió ni dels 
ciutadans i ciutadanes ni dels seus i seves representants a l’Ajuntament. 
 
Segon.- Demanar al Col·legi de Farmacèutics de Barcelona que, o bé reconsideri la resolució 
que en Junta de Govern va adoptar el dia 4 d'octubre de 2011, o bé cerqui alternatives viables 
que garanteixin que els ciutadans i ciutadanes de Gavà poden disposar de servei nocturn de 
farmàcia al nucli urbà. 
 
Tercer.- Instar al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya que revisi els criteris 
d’aplicació del Decret 321/96 de l'1 d'octubre sobre horaris d'atenció al públic per tal de garantir 
un mínim servei nocturn de farmàcies a les poblacions tot i que no hi hagin servei d’urgències 
nocturnes. 
 
Quart.-  Donar trasllat d’aquest acord al conseller de Salut de la Generalitat de Catalunya i al 
president del Col·legi de Farmacèutics de Barcelona, i a la ciutadania de Gavà a través dels 
mitjans de comunicació generals i locals.  
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (9 PSC, 2 
ICV-EUiA i 2 ERC-EV-IxG,), tres (3) en contra (CiU) i quatre (4) abstencions (3 PP i 1 C’s), 
donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 
2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, 
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Per part de la Sra. Raquel Sánchez, en nom del grup municipal que han presentat la declaració 
política, es realitza la seva defensa, per a la qual cosa llegeix l’exposició de motius que 
textualment diu: 
 
“Els darrers mesos, l’Ajuntament de Gavà, i en concret el seu equip de govern, han expressat la 
seva oposició davant de les restriccions que el govern de la Generalitat de Catalunya està 
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aplicant en diferents serveis, equipaments i inversions. Aquestes accions, d’una banda, estan 
afectant de manera greu als veïns i veïnes de la nostra ciutat, i d’altra banda ralentitzen o 
deixen definitivament el calaix projectes que són necessaris per a Gavà. L’àmbit de la salut és 
un dels que de manera més flagrant està patint les conseqüències d’aquestes retallades. 
 
Ara, a les retallades a l’Hospital de Viladecans i el retard de les obres d’ampliació del mateix, 
el tancament del dispensari de Gavà Mar, i el tancament de les urgències nocturnes als centres 
d’atenció primària de Gavà, s’afegeix la supressió del servei nocturn d’urgències a les oficines 
de farmàcia de la nostra ciutat.  
 
Com a ciutat signatària de la Carta Europea dels Drets Humans a la ciutat, seguim defensant, 
com així consta a l’article XVII els drets d’accés en igualtat de tots els ciutadans i ciutadanes a 
l’atenció i prevenció sanitàries, i per tant rebutgem les mesures que s’estan prenent en temes 
que fan referència a la salut de la ciutadania perquè considerem que atempten contra aquest 
dret no donant a la nostra població les mateixes oportunitats. 

 
L’Ajuntament de Gavà ha rebut una comunicació del Col·legi de Farmacèutics de Barcelona en 
la qual, sense cap altre contacte previ i quan la decisió ja ha estat presa, s’informa que com a 
conseqüència de la revisió dels criteris d'aplicació del Decret 321/96 de l'1 d'octubre sobre 
horaris d'atenció al públic, serveis d'urgència, vacances i tancament temporal voluntari de les 
oficines de farmàcia, el servei de guàrdies nocturnes de farmàcies a la ciutat de Gavà queda 
eliminat. 
 
Aquesta decisió, segons el comunicat, es pren per racionalitzar la prestació de servei nocturn 
d'urgències, que permet a les farmàcies dels municipis on no hi ha urgències nocturnes al CAP, 
prescindir del servei de guàrdia nocturna. La conseqüència d’aquesta actuació és que al nucli 
urbà de Gavà, des d’aquest mes d’octubre, no hi haurà cap farmàcia oberta per la nit. Les 
farmàcies prestaran els serveis per cobrir les urgències diürnes fins a les 22h, però fora 
d’aquest horaris, el servei d’urgència nocturn es deriva al municipi de Viladecans, obligant als 
ciutadans i ciutadanes a desplaçar-se fora del municipi. La farmàcia Lauroba, situada a 
l’autovia de Castelldefels (La Pava), seguirà prestant servei de 24 hores, cosa que ja feia fins 
ara per decisió pròpia. 
 
Si deixar una ciutat com Gavà sense urgències nocturnes als Centres d’Atenció Primària ja era 
un fet inacceptable, la restricció del servei de farmàcia agreuja encara més el problema de les 
retallades sanitàries a Gavà. 
 
S’ha de tenir en compte que el transport públic nocturn entre la ciutat de Gavà i Viladecans es 
limitat i per tant, el fet d’obligar a la ciutadania a desplaçar-se al poble veí per comprar 
medicines porta unes dificultats afegides que poden arribar a precaritzar l’estat de salut de 
moltes persones amb una situació de major vulnerabilitat. 
 
D’altra banda, la manera de prendre aquesta decisió, sense informar ni consultar l’Ajuntament 
de Gavà, i comunicant-ho a través d’un ofici una vegada la decisió ja s’havia pres, no és la 
manera més adequada de fer les coses. 
 
Sobre la base de la convicció que la salut pública es un dret bàsic de tothom i de que el servei 
farmacèutic d’urgència nocturna en forma part, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Gavà la presa dels següents: 
 



 27

ACORDS 
 
Primer.- Manifestar al Col·legi de Farmacèutics de Barcelona el nostre malestar tant per la 
decisió presa d’autoritzar el tancament nocturn de les farmàcies a Gavà, deixant al nucli urbà 
sense servei d’urgències, com per la forma com s’ha pres, sense comptar amb l’opinió ni dels 
ciutadans i ciutadanes ni dels seus i seves representants a l’Ajuntament. 
 
Segon.- Demanar al Col·legi de Farmacèutics de Barcelona que, o bé reconsideri la resolució 
que en Junta de Govern va adoptar el dia 4 d'octubre de 2011, o bé cerqui alternatives viables 
que garanteixin que els ciutadans i ciutadanes de Gavà poden disposar de servei nocturn de 
farmàcia al nucli urbà. 
 
Tercer.- Instar al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya que revisi els criteris 
d’aplicació del Decret 321/96 de l'1 d'octubre sobre horaris d'atenció al públic per tal de 
garantir un mínim servei nocturn de farmàcies a les poblacions tot i que no hi hagin servei 
d’urgències nocturnes. 
 
Quart.- Donar trasllat d’aquest acord al conseller de Salut de la Generalitat de Catalunya i al 
president del Col·legi de Farmacèutics de Barcelona, i a la ciutadania de Gavà a través dels 
mitjans de comunicació generals i locals”.  
 
Un vegada finalitzada la intervenció de la  Sra. Raquel Sánchez, el Sr. Alcalde obre un torn de 
paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom C’s, que va dir, textualment, que :” És 
curiós com el desplaçament Gavà-Gavà Mar és inacceptable en termes de farmàcia, mentre que 
la mateixa distancia no té importància, per exemple, a nivell de Salut per part de la Generalitat, 
tancant l’ambulatori de Gavà-Mar, ni a nivell de seguretat ciutadana per part de l’Ajuntament, 
quan es nega un cop rera altre la base estable de Guàrdia Urbana a Gavà-Mar. Ens agradaria 
poder tenir tots els serveis a tots els barris de la nostra ciutat, però això no és sostenible, dit la 
qual cosa i tenint en compte que la persona que té una urgència nocturna, malauradament, ja 
s’ha de desplaçar a Viladecans, i que els medicaments que pugui necessitar els pot trobar a 
aquesta mateixa localitat, així com al barri de Gavà-Mar, oberta 24 hores tots els dies de l’any, 
creiem que la situació, sense ser la que ens agradaria, no representa un perill real de 
desproveïment que pugui posar en perill la salut de la nostra població. És per això que, tot i 
esperant que els arguments que ens presenten avui els tinguin present quan tornem a demanar la 
base estable de Guàrdia Urbana a Gavà-Mar, ens abstindrem en aquesta votació.” 
 
Desprès intervé la Sra. Ema Blanco, en nom d’ICV-EUiA, que manifesta que el seu grup 
municipal ha presentat unes esmenes per complementar aquesta veu unitària en contra de les 
retallades en matèria de salut,  i considera que el debat s’ha de centrar en la salut pública i la 
seva consideració com dret per tothom, tenint en compte les declaracions del Conseller Boi 
quan plantejava que: “no hi ha un dret a la salut, ja que depèn del codi genètic , dels antecedents 
i dels hàbits, i que la salut es un bé privat que no depèn de l’Estat”. Continua manifestant la Sra. 
Emma Blanco que per això és molt important la primera esmena que han presentat que lliga la 
demanda de no fer retallades amb el dret a la salut, i la seva segona esmena es refereix a la 
preconització de la salut de la nostre població, i considera que ha de haver-hi una sola veu per 
part de les forces polítiques del consistori per tal de defensar la salut pública. 
 
A continuació intervé Sr. Andreu Pérez, en nom d’ERC-EV-IxG que manifesta que el seu grup 
polític donarà suport a la declaració ja que considera que és important que tot allò que afecti a la 
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sanitat estigui el més a prop possible del ciutadà, i les farmàcies de guàrdia nocturnes ajuden a 
que això sigui possible. 
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Andreu Pérez, intervé el Sr. Ramon Castellano, en 
nom de CIU, el qual manifesta que vol fer una reflexió sobre les tres primeres ratlles de la part 
expositiva de la declaració, sobre l’oposició a les retallades de la Generalitat, en les que no ha 
sentit cap referència als incompliments del Govern de l’Estat que, a més, exigeix que es doblin 
les retallades. Continua dient el Sr. Castellano, en relació a l’ampliació de l’Hospital de 
Viladecans, que fa set anys i mig que es va posar la primera pedra i encara no s’ha posat la 
segona, i que es vol barrejar un servei privat, les farmàcies, amb les retallades perquè hi ha 
eleccions el 20 de novembre. En relació a que a partir del més d’octubre no hi haurà cap 
farmàcia oberta per la nit al nucli urbà, recorda el Sr. Castellano que al setembre del 2007 el seu 
grup municipal va presentar un prec reclamant que es posessin en marxa els mecanismes 
necessaris per evitar que el nucli urbà es quedes sense farmàcia de guàrdia, i la resposta va ser, 
per part de l’equip de govern que “segons la normativa vigent a l’atenció farmacèutica a la 
població a través del servei d’urgència han de participar totes les oficines farmàcies del 
municipi”, en aquest sentit, continuava la resposta de l’equip de govern, “Gavà compte amb un 
servei rotatori establert per 13 oficines de farmàcia, una de les qual esta ubicada a la Pava, que 
funciona les 24 hores del dia, i el seu grup municipal continuava mantenint que era necessària 
un farmàcia de guàrdia al casc urbà. Finalitza la seva intervenció el Sr. Castellano manifestant, 
en relació a la intervenció de la Sra. Emmma Blanco, que sembla que el seu grup polític, en 
referència al grup de la Sra. Blanco, són els únics que defensen la salut pública, però l’Estat de 
Benestar s’ha construit durant els últims 7 anys i els 23 anteriors, ara bé, si es deixen els 
calaixos de la Generalitat destrossats, cal fer front a aquesta situació, per la qual cosa, el seu 
grup polític votarà en contra. 
 
El Sr. Alcalde obre un torn de paraules per al·lusions i intervé la Sra. Ema Blanco, en nom 
d’ICV-EUiA, que manifesta que s’ha limitat a reproduir les paraules del Sr. Boí Ruiz del dia 
vint-i-cinc d’octubre que surten als diaris, afegeix que no és l’únic grup que defensa  la salut 
com un dret, també hi ha altres grups d’esquerra que al Ple i a altres llocs s’uneixen per  
defensar l’Estat de Benestar i els drets de la ciutadania. Continua la Sra. Emma Blanco la seva 
intervenció recordant que durant anys s’ha construït l’estat de benestar gràcies a la lluita dels 
ciutadanes i ciutadans, però dissortadament fa pocs mesos que s’està desconstruint amb un ritme 
molt accelerat arran de les decisions i retallades del govern de CiU. Finalitza la seva intervenció 
la Sra. Emma Blanco dient que no entén la intervenció del Sr. Castellano quan fa referència a un 
antic prec, ja que en aquell moment hi havia un servei d’urgència que a vegades li tocava a la 
farmàcia de l’autovia i a vegades a les del casc urbà, però ara no hi ha serveis d’urgències 
nocturnes de farmàcia a la ciutat, cosa que és molt diferent, i si en aquell moment CiU estava 
defensant el dret del ciutadans ha tenir una farmàcia de guàrdia, que ha passat, més allà de la 
política de la Generalitat, per a que ara no defensi aquest dret. 
 
A continuació intervé la ponent Sra. Raquel Sánchez que comença per respondre a la 
intervenció del Sr. Ibáñez i diu que comparteix el seu desig de que tots els serveis de la nostra 
ciutat siguin extensius a tots els barris, per això hem d’oposar-nos a la decisió presa per Col·legi 
de Farmacèutics, de mutu acord amb la revisió dels criteris  realitzat pel Departament de Salut, 
que ens deixa sense farmàcia de guàrdia, com ha deixat al barri de Gava-Mar sense ambulatori, i 
a més, li sobta que el grup municipal de C’s faci un prec sobre les dificultats que tenen les 
persones de mobilitat reduïda per accedir a la biblioteca, però no hagi considerat les dificultats 
d’aquestes persones per anar a la farmàcia de la Pava, que està oberta per decisió pròpia, sense 
cap garantia de continuïtat. En referència a la intervenció del portaveu del grup municipal de 
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CiU, la Sra. Raquel Sánchez considera bo que el grup de CiU definís la seva posició a 
l’Ajuntament de Gavà, ja que en totes i cada una de les propostes que es fan per defensar els 
drets dels ciutadans i ciutadanes de Gavà s’oposen radicalment, i afegeix que no s’estan 
defensant decisions preses a l’equip de govern, sinó defensant els interessos dels ciutadans de 
Gavà i que al Departament de Salut solament se l’està instant a que revisi els criteris d’aplicació 
per tal de garantir que a tots els municipis sense servei d’urgències mèdiques nocturnes es 
garanteixi com mínim un servei de farmàcia, cosa que ara no és així, i li recorda al portaveu de 
CiU que l’equip de govern a l’any 2005, i no al 2007, es va oposar a la decisió del Col·legi de 
Farmacèutics de que la farmàcia de la Pava entrés al torn rotatori, ja que això implicava que un 
dia de cada tretze era la única farmàcia en funcionament, cosa molt diferent de l’actualitat que 
no hi ha cap farmàcia, cap dia al nucli urbà, i per això no entén que, si en el seu moment CiU no 
trobava bé que un dia de cada tretze la farmàcia de la Pava fos la que estava en funcionament,  
ara li sembli bé i voti en contra de la declaració. Finalitza considerant que ja és hora de que CiU 
defensi els drets de ciutadans de Gavà i no les decisions de la Generalitat. 
 
El Sr. Alcalde finalitza el torn de paraules fent un prec al conjunt de grups municipals, ja que, 
com deia la portaveu socialista, en aquest moment estem al Ple de l’Ajuntament per defensar els 
interessos dels gavanencs i de les gavanenques i no per fer política de partit, i en aquest sentit 
defensar clarísimament que hi hagi una farmàcia de guàrdia a la ciutat és un dret d’aquesta  
ciutadania, per la qual cosa prega que en aquest Ple es defensi conjuntament els drets dels 
gavanencs i gavanenques. Finalitza la seva intervenció el Sr. Alcalde amb un segon prec, que 
quan una formació política es presenta a governar el que ha de fer és afrontar els reptes que té 
per endavant i no mirar al darrera a veure que hi ha o deixa de haver. 
 
Abans de la votació es dona la paraula al Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, que no havia 
intervingut al torn de paraules, i que creu que la població no està per qüestions polítiques, per 
que hi ha una farmàcia a la ciutat de Gavà , si aquesta farmàcia estigues al nucli urbà, els de la 
platja, Bruguers i la Sentiu es queixarien. 
 
El Sr. Alcalde insisteix que la farmàcia està oberta de manera voluntària, i el que s’està debatin 
és la instrucció que diu que no és necessari, que si el propietari de la farmàcia de la Pava vol 
tancar-la es quedarien sense farmàcia de guàrdia.   
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores i cinquanta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari accidental 
en dono fe. 
 
           L’Alcalde                                                                                   El Secretari accidental 
 
 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                   Jaume Tutusaus i Torrents 
 
 


